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PROCES - VERBAL 
Încheiat în şedinţa extraordinară, convocată de îndată, a Consiliului Local                                 

al Sectorului 6 din data de 19.12.2023 
 
 
 Lucrările şedinţei au început la ora 15:00 și s-au desfășurat online, în sistem                     
de videoconferință, prin aplicația WEBEX. Accesul s-a făcut folosind invitația de participare 
(link) transmisă pe adresa de e-mail a fiecărui consilier local. 
 În deschiderea lucrărilor şedinţei s-a făcut apel audio și video și la începutul şedinţei                
au fost prezenți 24 de consilieri locali din 27 de consilieri locali în funcție. Pe parcursul 
şedinţei s-a conectat dl Gâdiuță. Au lipsit dl Pană și dl Zainea. 
 Convocarea membrilor Consiliului Local al Sectorului 6 s-a făcut în scris                      
prin Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 3217 din 18.12.2023 și modificată prin Dispoziția 
Primarului Sectorului 6 nr. 3219 din 19.12.2023, în temeiul dispoziţiilor art. 133 alin. (2)       
lit. a), art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (4)  și alin. (5), art. 135, art. 155 alin. (1) lit. b) şi lit. e)           
și ale art. 196 alin. (1) lit. b) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, invitația la ședință precizând 
data, ora și locul desfășurării acesteia. 

Dispozițiile Primarului Sectorului 6 nr. 3217 din 18.12.2023 şi nr. 3219                           
din 19.12.2023 au fost aduse la cunoştinţa publică prin afişare la avizierul                          
Primăriei Sectorului 6 și pe site-ul instituţiei.  
 Menționăm că ședințele Consiliului Local al Sectorului 6 pot fi accesate                           
pe site-ul instituției la adresa www.primarie6.ro, la secțiunea Ședințele consiliului local                         
și pe pagina de facebook la adresa facebook.com/PrimariaSectorului6. 
 

 

                                   Anexă la Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 3217 din 18.12.2023 
 
 

 
Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

ale 
C.L.   

Sector 6 

 
PROIECT ORDINE DE ZI 

1.  
nr. 1 și        
nr. 5 

Proiect de hotărâre Nr. 317/18.12.2023 privind aprobarea rectificării 
Bugetului consolidat de venituri şi cheltuieli al subdiviziunii    
administrativ-teritoriale sector 6 Bucureşti  pe anul 2023 
 

 
Dl Demirel Spiridon, secretar general: Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri!                   

Începem şedinţa noastră de astăzi cu efectuarea prezenței. Sunt prezenţi 24 de consilieri locali 
din 27 de consilieri locali în funcție. Lipsesc dl Gâdiuţă, dl Pană și dl Zainea. 

Domnul președinte, aveți cuvântul! 

 

 

SECTORUL 6 AL MUNICIPIULUI BUCUREŞTI 
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Dl Marius Ionel Ungureanu, preşedinte de şedinţă: Vă mulțumesc,                          
domnule secretar general!  

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri! Şedința de astăzi a fost convocată                 
prin dispoziția domnului primar numărul 3217 din 18.12.2023 și modificată prin dispoziția                  
nr. 3219 din 19.12.2023.  

Supun la vot proiectul ordinii de zi, aprobat prin dispoziția numărul 3217                       
din 18.12.2023. Voturi „împotrivăˮ?  

Dl Alexandru Desculțescu, conslier local: Nu avem deloc întrebări cu privire               
la punctul acesta de pe ordinea de zi? La convocarea acestei ședințe?  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă aveți… 
Dl Alexandru Desculțescu: Păi avem. Ne permiteți? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: La proiectul de pe ordinea de zi sau la ordinea de zi            

în sine? 
Dl Alexandru Desculțescu: La ordinea de zi, la convocatorul acestei ședințe! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, dl consilier Desculțescu, vă rog!  
Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc frumos! Această ședință, după cum 

cunoaștem, noi, toți consilierii, este o ședință convocată de îndată. Ni s-a adus la cunoștință, 
cred că aseară. Care este graba pentru a convoca o astfel de ședință, cu un singur punct                 
pe ordinea de zi, având în vedere că avem deja convocată o altă ședință ordinară peste două 
zile, joi? Mulțumesc! 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan, director general, Direcția Generală Economică:          
Bună ziua! Se poate să intervin? Se poate să răspund eu? 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, dl Ciocîrlan, vă rog! 
 Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Din cauza normelor de închidere s-a convocat această 

ședință. Mâine este ultima zi când se pot face deschideri în trezorerie. Trezoria va opera 
ultima plată pe 27. Anul trecut s-a întâmplat pe 29. Aceste două zile sunt foarte, foarte 
importante, din cauză că nu vom putea efectua toate plățile pe care le avem anul acesta. 
Acesta este motivul, nimic altceva. Aceste două zile sunt esențiale. Nu ne-am fi încadrat 
altfel în termen. Normele au fost publicate ieri și ne-am conformat ca atare. Deci, nu este data 
de 29, este data de 27. Acesta este motivul. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumim! 
Dl Eduard Paul Simion, consilier local: Dacă se poate, dl președinte, nu l-am auzit 

foarte bine pe dl Ciocîrlan. Deci, ultima zi în care se mai pot face deschideri din trezorerie 
către… 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Este mâine. 
Dl Eduard Paul Simion: Și în rest nu se…, adică nu se mai pot face în perioada 

dintre Crăciun și Revelion? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu, exclus, nu. Aceasta este și urgența. De aceea                 

v-am spus, normele de închidere au apărut ieri, astăzi ne-am conformat. Poimâine ar fi fost 
prea târziu, degeaba mai făceam.  

D-na Aurelia Surulescu, consilier local: Se pot face plăți. Este o diferență, explicați 
dl Ciocîrlan. 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Eu vorbesc de deschideri. Știu ce ziceți. 
D-na Aurelia Surulescu: Plăți se pot face, dar nu deschideri. 
Discuții 
Dl Eduard Paul Simion: Dl Ciocîrlan, m-ați înțeles cum trebuie. Eu zic                       

de deschideri. Deci, dechideri de bani de la trezorerii către primării, mâine este ultima zi? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Mâine este ultima zi. 
Dl Eduard Paul Simion: Am înțeles. OK. Mulțumesc! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă nu mai sunt discuții, aș vrea să supun la vot 

ordinea de zi! Voturi „împotrivăˮ? 
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Dl Demirel Spiridon: Nu sunt. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Nu sunt voturi „împotrivăˮ. „Abțineriˮ?  
S-a întrerupt conexiunea. 
Dl Demirel Spiridon face prezența. 
Dl Demirel Spiridon: Sunt 24 de consilieri prezenți. Lipsesc dl Gâdiuță, dl Pană                 

și dl Zainea. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl secretar general! Aș vrea să supun         

la vot proiectul ordinii de zi aprobat prin dispoziția numărul 3217 din 18.12.2023.                  
Voturi „împotrivăˮ? „Abțineriˮ la proiectul ordinii de zi?  

Dl Demirel Spiridon: Sunt 8 „abțineriˮ (dl Bordei, dl Coșcodaru, dl Ciontu, dl Iacob,                 
dl Petcu, dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu) și 16 voturi „pentruˮ, la ordinea de zi.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule secretar general! 
  Singurul proiect al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 317/18.12.2023 privind 

aprobarea rectificării Bugetului consolidat de venituri şi cheltuieli al subdiviziunii                     

administrativ-teritoriale sector 6 Bucureşti  pe anul 2023.  

Dacă sunt discuții, vă rog? 
Dl Alin Constantin Copaci, consilier local: Am un amendament,                           

dl președinte!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl cosilier Copaci! 
Dl Alin Constantin Copaci: Prima parte este o diminuare de -32.230 mii lei de la: 

Administrația Domeniului Public – 67.02; 70.02; 84.02/Titlul II de - 16.100 mii lei 
Direcția Generală de Asistență Socială - 68.02.06/20.01.30 de - 1.000 mii lei 
Sectorul 6 al Municipiului București  -  66.02.50.50/71.02 de - 2.900 mii lei 
                                                            -  67.02.05.03 /71.02 de -12.230 mii lei. 
Acest minus se duce ca majorare de 32.230 mii lei la ECO COMPLEX VEST S.R.L  -                  
la 74.02.50/80.03 de 22.000 mii lei şi la CENTRUL DE INOVARE ŞI 
PROIECTARE URBANĂ SECTOR 6 S.R.L - 87.02.50/80.03. de 10.230 mii lei şi  
II  
Invățământ – Sectorul 6 al Municipiului București – 65.02.03.02 
A6 -  PT+Construcție Școala gimnazială nr. 193 (AFTER-SCHOOL), inclusiv consultanță și 
cote isc = -200 mii lei 
Cc04 - Documentații tehnico-economice eficientizare energetică unități de învățământ - școli 
gimnaziale = 100 mii lei 
Cc05 - Documentații tehnico-economice consolidare/modernizare unități de învățământ - 
școli gimnaziale = 100 mii lei.  

Mulțumesc!  
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumim! Mai sunt alte discuții? 

Dl Alexandru Desculțescu, consilier local: A fost un amendament sau două? 
 Dl Alin Constantin Copaci: Un amendament cu două subpuncte. 
 Dl Alexandru Desculțescu: OK! Atunci pe amendament. Poate să ne explice și nouă 

ce înseamnă păsăreasca pe care am auzit-o, de unde se iau banii aceia, diminuările acelea? 
68.02.06, nu îmi spune nimic, 66.02.0.50.50, nu îmi spune nimic. Ce înseamnă aceasta,               
de unde se ia?  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Da, am înțeles! Vă mulțumesc! 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da. Am diminuat de la A.D.P., Administrația 

Domeniului Public 16.100 mii lei, de la Direcția Generală de Asistență Socială 1.000 mii lei, 
de la Primăria Sectorului 6 de pe 66, 2.900 mii lei și diferența încă 2.230 mii lei. 

 Dl Alexandru Desculțescu: Bun și ce reprezintă fiecare? De unde s-a scos,                  
ce s-a scos de la fiecare, ce anume era bugetat și nu se mai face?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: De pe bunuri și servicii. 
Dl Alexandru Desculțescu: Toate sunt de pe bunuri?  
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Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Din cauza ordonanței… 
Dl Alexandru Desculțescu: Toate sunt de pe bunuri și servicii la toate aceste linii? 

Aceasta era întrebarea. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Exact, toate sunt de pe bunuri și servicii. Din cauza 

ordonanței, pentru că nu putem face plăți, a trebuit să diminuăm, ca să putem să echilibrăm 
bugetul și am eșalonat, bineînțeles, neputând să facem plăți, a trebuit să eșalonăm toate 
sumele. 

Dl Alexandru Desculțescu: Și se duc la cele două companii, da?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Exact. ECO-COMPLEX VEST și Centru de Inovare                   

și Proiectare Urbană Sector 6. 
Dl Alexandru Desculțescu: Pentru ce se duc la ele, pe ce anume? Pe dezvoltare,               

pe bunuri și servicii iar? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu. ECO-COMPLEX VEST, de exemplu, are ca obiect 

principal de activitate sortarea, tratarea și prelucrarea materială a deșeurilor și aici pe achiziția 
pentru concasoare, instalație performantă pentru compost, ca să nu se mai cumpere pământ 
necesar amenajărilor verzi, infrastructură. Tot ceea ce înseamnă logistică pentru această 
companie.  

Dl Alexandru Desculțescu: Şi aceste 22 de milioane sunt pe bugetul pe anul acesta, 
nu?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, banii se duc către ei. 
Dl Alexandru Desculțescu: Pentru anul acesta? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Pentru anul acesta. 
Dl Alexandru Desculțescu:  Pentru restul anului acesta care mai are o zi la trezorerie 

și încă 3 zile de plăți.  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Ei sunt o societate comercială și timp de un an de zile, 

dacă nu își duc la îndeplinire obiectivul, banii ni-i vor returna.  
Dl Alexandru Desculțescu: Deci, nu au limitare la finalul anului, acum,                     

pentru cheltuială?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu, este o convenție de împrumut, mai exact. 
Dl Alexandru Desculțescu: Păi spuneți asta, că uite, vezi, nu știm, eu nu știu asta. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: V-am explicat, asta este.  
Dl Alexandru Desculțescu: Deci, aceste două S.R.L.-uri, banii pe care îi primesc,                      

10 milioane și respectiv 22 de milioane, îi pot cheltui și la anul?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da.  
Dl Alexandru Desculțescu: Din bugetul de anul acesta. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Exact.  
Dl Eduard Paul Simion: Dl președinte, dacă se poate să iau cuvântul? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Simion! 
Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos, dl președinte! Dl director general,            

nu am înțeles în ce bază dați dvs. acești bani companiilor. Pe bază de împrumut sau pe bază 
de…, zic eu acum, capital social?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Pe baza unei convenții de împrumut.  
Dl Eduard Paul Simion: Adică, să înțeleg așa, compania, care este în subordinea 

Consiliului Local al Sectorului 6, se împrumută de la Primăria Sectorului 6 de acești bani? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da. Acest lucru este prevăzut în 273 și în codul 

administrativ. Nu este nici o problemă.  
Dl Eduard Paul Simion: O companie este finanțată, de către acționariatul majoritar 

și minoritar, cu capitalul social, OK și pe baza facturilor depuse în primărie, care ulterior 
urmează să fie plătite. Nu știam că se poate și împrumuta această companie de la primărie. 
OK, am să studiez și eu. 
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Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu vorbim despre o majorare de capital.                    
Este total diferit. Este o convenție de împrumut. Deci, nu este majorare de capital.  

Dl Eduard Paul Simion: Am înțeles. Este o convenție de împrumut, am înțeles.              
O să studiez și eu să văd exact unde specifică chestia aceasta.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Puteți studia, nici o problemă.  
Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt alte discuții, aș vrea 

să supun la vot… 
Dl Alexandru Desculțescu: Mai sunt. Acestea au fost doar pe amendament. Dacă îmi 

permiteți, domnule președinte? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă mai sunt discuții, sigur. 
Dl Alexandru Desculțescu: Bun. Mulțumesc frumos! Am văzut că la funcționare               

la Sectorul 6 se propune scăderea cheltuielilor de personal cu o sumă de 5,5 milioane.                     
Cum anume ați reușit economia aceasta, că nu cred că ați dat afară oameni?  

Le iau una câte una, să nu pun multe întrebări. Vreau răspunsul, după care am mai 
multe întrebări la fiecare. 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Banii au fost alocați la nivel de organigramă,                   
de număr de posturi alocate. Aceasta este explicația.  

Dl Alexandru Desculțescu: S-au pus banii la acest capitol așa, fără număr? 
D-na Aurelia Surulescu: Probabil, pe posturile vacante, dl Desculțescu, acolo este 

economia. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Când bugetez la început de an, bugetez toată 

organigrama, deci, tot numărul de posturi. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan, viceprimar al sectorului 6: Ca să angajezi              

pe perioada… 
Dl Demirel Spiridon: Prima structură completă. Se fac angajări în martie, în iulie               

și în octombrie. 
Dl Alexandru Desculțescu: Iar la bunuri și servicii, tot la funcționare, văd că scade 

cu aproape 3 milioane o dată. S-au mai scăzut și în amendament? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Același lucru. Din cauză că nu s-au putut efectua plăți         

și au fost eșalonate pentru anul viitor.  
Dl Alexandru Desculțescu: Aceasta în afară de amendamentul de mai devreme? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, dar am explicat de ce s-au diminuat. 

  Dl Alexandru Desculțescu: Mă scuzați, ați vorbit și vorbeam în același timp.  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Din cauza ordonanței au fost eșalonate, nu se pot face 

plăți peste acel 1/9, nu putem depăși media.  
Dl Alexandru Desculțescu: Am înțeles.  
Ce sunt tranzacțiile privind datoria publică care de la 76 au scăzut la 53 de milioane? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Dobânzile și rambursările. 
Dl Alexandru Desculțescu: Și de ce nu se plătesc?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Se plătesc, de ce să nu se plătească?  
Dl Alexandru Desculțescu: Păi nu, sunt scăzute de la 76 de milioane                           

la 53 de milioane, cu 30% bugetul acestora. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: În funcție de data scadentă. Am spus că se plătesc                    

în funcție de data scadentă. Băncile emit niște scadențare și noi, în funcție de acele 
scadențare, facem plățile. 

Dl Alexandru Desculțescu: Și noi am prevăzut că putem plăti 76 de milioane,                
dar avem de plătit decât 53.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Aici este în funcție de robor, cât se stabilește la început 
de an, luăm cotație și în funcție de el fluctuează pe parcursul anului. La început de an era 8, 
acum este 6 virgulă ceva, ceva de genul acesta și de aici apare diferența.  
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Dl Alexandru Desculțescu: Cea mai mare diferență pe care eu o văd, cea mai mare 
schimbare în buget, este la locuințe, servicii și dezvoltare publică. La funcționare văd că                
pentru operațiuni financiare ați adăugat în buget mai puțin de 112 milioane. Adică,                         
de la 77 de milioane, s-a ajuns la 189 de milioane de lei pentru operațiuni financiare               
în cele 3, 4 zile rămase din acest an. Ce facem cu banii aceștia?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Aici a fost o convenție a băncilor, unde a trebuit                     
să alocăm niște sume.  

Dl Alexandru Desculțescu: Nu am înțeles.  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Este o convenție, tot cu băncile, unde a trebuit să punem 

niște sume.  
Dl Alexandru Desculțescu: Unde se pun sumele acestea? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Pe 81, pe operațiuni financiare am prevăzut aceste 

sume.  
Dl Alexandru Desculțescu: Dvs. trebuie să mă convingeți pe mine, nu trebuie                    

să convingeți banca aici. Explicați-mi și mie ceva mai mult, că nu am înțeles. Deci, în buget, 
până astăzi, aveam la operațiuni financiare 77 milioane lei, la funcționare, locuințe, servicii și 
dezvoltare publică.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da. 
Dl Alexandru Desculțescu: Și astăzi, dvs. propuneți să se majoreze această linie                

în buget de 2,5 ori, de la 77 milioane, să ajungă la 189 de milioane de lei, un plus                         
de 112 milioane de lei. Explicați-mi și mie care este rațiunea acestei mutări.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Am respectat atât convențiile băncilor, cât și contractele 
de finanțare. Nu s-a întâmplat nimic altceva. Acestea sunt contractele. 

Dl Alexandru Desculțescu: Și de ce nu le-am avut înainte? De ce am așteptat până          
în ultima zi a anului?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Doar în trimestrul 4 am putut să avem o situație clară. 
Dl Alexandru Desculțescu: Trimestrul 4? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da. 
Dl Alexandru Desculțescu: Se termină trimestrul 4 în 3 zile. Bun, am înțeles.                    

Am înțeles că nu am înțeles.  
În timp ce la dezvoltare se iau 10 milioane, tot la acestea.  Deci, dăm 110 milioane            

de lei la funcționare și luăm 10 milioane de lei la dezvoltare, la același capitol. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: La fel, din cauza faptului că nu se pot efectua plăți mai 

mult decât plafonul pe care îl avem alocat din acel 1/9, am diminuat. Am plătit până                      
în maximul plafonului, diferența am dat-o jos, nimic altceva.  

Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc! 
Dl Alexandru Desculțescu: La Protecția Mediului au fost scoase 52 de milioane             

de lei, 14% din buget. Ce nu s-a realizat sau de ce s-au scos acești peste 50 de milioane? 
 Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Tot din cauza mediei lunare nu a fost posibil să facem 

plățile. A trebuit să facem eșalonări. 
Dl Alexandru Desculțescu: Din cauza a ce?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Din cauza O.U.G. nr. 90, același lucru, a mediei plăților. 

Pe toate palierele s-a întâmplat această chestiune.  
Dl Alexandru Desculțescu: 50 de milioane de lei, o dată, mai devreme 112.                

O.U.G.-ul acesta este venit așa de pe lună, să ne pună piedici.  
Dl Lucian Dubălaru, consilier local: Dl președinte, o întrebare, vă rog! Suntem               

în comisia de buget sau suntem în ședință de consiliu? 
Dl Alexandru Desculțescu: Nu, dl Dubălaru, suntem în plenul consiliului local,                    

vă spun eu unde suntem, unde se discută, se dezbate, pentru a afla și noi ce votăm.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl Desculțescu, următoarea întrebare,                

dacă mai aveți! 
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Dl Alexandru Desculțescu: Mai am întrebări. 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog! 
Dl Alexandru Desculțescu: La transporturi, străzi, văd că la dezvoltare s-au tăiat               

23 de milioane de lei. Ce era planificat și nu s-a executat? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Același lucru. Din cauza O.U.G. nr. 90 ce era 

planificat…  
S-a întrerupt conexiunea 
Dl Alexandru Desculțescu: Înțeleg că era bugetat. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Și nu s-a putut realiza, pot să vă dau unde exact.  
Dl Alexandru Desculțescu: Deci, era bugetat, nu planificat și la fel, s-au tăiat                 

din cauza aceleași O.U.G.?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: D-na viceprimar, solicită să vă răspundă. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Vreau să repet, din nou, principala prevedere                 

a ordonanței care s-a dat pe 27 octombrie, în acest an. Toate angajamentele legale pentru 
investiții, reparații, bunuri și servicii au fost sistate, iar toate U.A.T.-urile, pentru plățile                 
pe noiembrie și decembrie, au avut previzionate un plafon raportat la media din plăți pe 
primele nouă luni. Problema noastră a fost că mulți din furnizori nu au facturat sau nu au dat 
facturile la timp și media pe primele nouă luni este foarte mică. Acesta este motivul pentru 
care Primăria nu poate să facă plăți, pentru că nu are plafon și de aceea multe din linii sunt 
bugetate cu minus. De aceea, dl director repetă la aproape fiecare linie, faptul că nu are 
plafon, pentru că suntem plafonați la 1/9 din media plăților din primele nouă luni.                        
Am vrut doar să fie mai clar.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc!  
D-na Georgeta Mitran, consilier local: Da și eu aș avea ceva de spus, domnule 

președinte, legat de același subiect.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, d-na consilier Mitran! 
D-na Georgeta Mitran: Îl rog pe dl director Ciocîrlan să enumere toate zonele                  

în care s-a aplicat această prevedere din Ordonanța nr. 90. Vă rog frumos! Ca să știm exact 
unde s-au aplicat și motivele pentru care au fost diminuate sumele este exact acesta. 
Mulțumesc mult! 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Deci, pe partea de investiții, în afară de PNRR și fonduri 
europene, toate au intrat sub incidență, iar pe bunuri și servicii, în afară de învățământ,                    
la fel, toate. Este simplu. 

D-na Georgeta Mitran: Mulțumesc mult! 
Dl Alexandru Desculțescu: Dacă îmi permiteți, dl președinte? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Desculțescu! 
Dl Alexandru Desculțescu: Ce este la învățământ, în afară de învățământ? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Deci, învățământul este exceptat la servicii, pe bunuri             

și servicii. 
Dl Alexandru Desculțescu: Adică, acolo se pot cumpăra în continuare, da? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Se pot efectua plăți. Nu avem plafon. 
Dl Alexandru Desculțescu: Eu văd la funcționare, acolo, o scădere a cheltuielilor,                

10 milioane de lei. Ce anume? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Acolo vorbim de burse. 
Dl Alexandru Desculțescu: Ce anume vorbim de burse? Fiți puțin și mai vag decât 

atât. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Deci, banii care au fost alocați pentru burse…,                  

acum bursele sunt plătite de către I.S.M.B., conform noii legi.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Dl director, fiți mai explicit, vă rog! La burse                

s-a scăzut fondul care a rămas neexecutat la septembrie, când a început noul an școlar, pentru 
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că începând cu anul școlar 2023-2024, bursele nu mai sunt plătite din bugetul local, sunt 
plătite direct de la Minister, prin Inspectorat.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Așa este. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Ce prevede ordonanța, este o excepție pentru 

cheltuielile destinate unităților de învățământ, la capitolul bunuri și servicii și reparații,             
dar nu la investiții. 

Dl Alexandru Desculțescu: Da. Mulțumesc frumos! Ați explicat cu mai multe 
cuvinte. 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Excepția la excepție o fac investițiile pe fonduri 
europene, de aceea o să găsiți la bugetul Administrației Școlilor o creștere de 14 milioane, 
cred, pe bugetul de investiții, pentru că avem de închis contractele pe POR, cele 6 șantiere              
pe axa 10. 

Dl Alexandru Desculțescu: Am înțeles! Şi la D.G.A.S.P.C., bunurile și serviciile 
cum sunt, se permite sau nu să le mai facem?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu sunt permise.  
Dl Alexandru Desculțescu: Atunci de ce apare că la bunuri și servicii D.G.A.S.P.C 

din 54 de milioane se crește la 57 de milioane? 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Din care s-a scăzut 1.000.000. Este o creștere               

de 2.800.000 fără 1.000.000 care s-a luat.  
Dl Alexandru Desculțescu: Milionul din amendamentul de adineauri? 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Milionul din amendament, exact, dacă mă lăsați         

să termin, rămâne 1.800.000, dar da, nu poți să faci angajamente noi. Deci, repet, nu poți să 
faci angajamente noi, dar ai un plafon de 1/9, din care poți să îți faci plăți.  
Diferența dintre alte instituții și D.G.A.S.P.C. este că ei au execuție. Având execuție, au și 
plafon și probabil au mai avut nevoie de o sumă suplimentară pentru a-și închide din facturi. 
D-na director, poate să confirme. 

Dl Alexandru Desculțescu: Să ne spună la ce îi trebuiau încă 3 milioane, pe lângă           
cei 54, vă rog! 

D-na Georgeta Mitran: Cred că d-na director nu mai este în call. 
Dl Alexandru Desculțescu: Să ne spună altcineva, poate știe altcineva. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Vă spun eu. Acești bani au fost suplimentați,                     

strict pentru hrană, pentru căminele de bătrâni.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Îmi cer scuze, au mai venit din cotele defalcate 

1.800.000, cred. Corect? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, așa este.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, centrele și o parte din serviciile sociale ale 

D.G.A.S.P.C.-ului, ale tuturor D.G.A.S.P.C.-urilor, sunt finanțate, într-o proporție, prin cotele 
defalcate de T.V.A.. Periodic, la final de an se face, să zicem așa, regularizare și se întâmplă 
ca pe final, de altfel, pe lângă valorile anunțate prin decizia A.N.A.F. la începutul anului,                  
să primim o suplimentare. Anul acesta au venit suplimentări, cred că de 1.800.000, pentru 
centrele de bătrâni și a mai venit o suplimentare, prin decizia A.N.A.F., de 1.400.000, pentru 
finanțarea învățământului particular. O să îi găsiți mai încolo, pe o linie de unități                          
de învățământ, în tabelul în care vă uitați, dl Desculțescu. 

 Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Pe 65 sunt prinși, 1.441.000, iar banii de care v-a spus 
d-na viceprimar sunt veniți cu destinație.  

Dl Alexandru Desculțescu: Deci, ieri s-a prevăzut ca la D.G.A.S.P.C. să se adauge, 
la bunuri și servicii, aproape 3 milioane sau nu mai știu exact suma, că mi-a scăpat acum             
din ochi și astăzi s-a venit cu amendamentul să se scadă din alea 3 milioane, 1.000.000. 
Corect?  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da, așa se pare.  
Dl Alexandru Desculțescu: Eu nu mai am întrebări. Mulțumesc! 
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Și eu vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt alte discuții,              
vă propun să trecem la amendamentul d- lui consilier Copaci. 

Dl Simion Paul Eduard, consilier local: Bună ziua! Dacă se poate, putem interveni? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, dl Simion! Aveți la proiect? 
Dl Simion Paul Eduard: Da. A menționat mai devreme colegul meu, dl consilier 

local Desculțescu, prevederea bugetară cu privire la majorarea capitalului la punctul cu partea 
financiară, undeva la 112 milioane lei. Am înțeles explicația domnului director general 
economic. Vreau doar să întreb dacă în acești bani sunt prevăzute dobânzi sau alte cheltuieli 
de consultanță financiară? 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu sunt prevăzute astfel de costuri.  
Dl Simion Paul Eduard: Și atunci de ce este suma aceasta atât de mare acolo?                 

OK, băncile ne spun domne', trebuie să aveți și dvs. un capital ca să putem să vă dăm                    
un împrumut, dar de ce suma aceasta așa mare?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Aceasta a rezultat din toate contractele de finanțare                
și convențiile pe care le avem cu ei.  

Dl Simion Paul Eduard: Da, este foarte ciudat.  
Şi a doua chestie, banii aceia care merg ca excedent bugetar, care merg în conturile 

celor două companii noi înființate, sunt cumva bani care sunt pe excedent bugetar la celelalte 
direcții, ca să zic așa, în subordinea Consiliului Local sau în aparatul primarului?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu au treabă cu excedentul. Nici nu am ajuns la final                 
de an ca să pot să stabilesc excedentul. Nu, nu au legătură cu excedentul. Deocamdată                 
se fac plăți, nu s-a închis anul bugetar.  

Dl Simion Paul Eduard: OK! Mulțumesc! 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Cu plăcere! 
Dl Simion Paul Eduard: Atât am avut de întrebat, dl președinte! Mulțumesc! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Mulțumesc, dl consilier! 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță, viceprimar 1: Bună ziua! Mă auziți?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă auzim. 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Bună ziua! Vreau să vă întreb, legat de burse,                 

am depus, împreună cu 3 dintre colegii noștri consilieri, cu dl Ungureanu, dl Zainea                         
și  dl Desculțescu, un proiect pentru majorarea burselor prin alocare de la bugetul local.                 
Un proiect care se află în dezbatere publică, pe site-ul primăriei și care sper să intre cât mai 
repede la vot, în Consiliul Local. Se poate, tehnic vorbind, să se mai facă plăți pentru aceste 
majorări de burse dacă proiectul este aprobat anul acesta? 

 Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Timpul rămas este foarte, foarte scurt și este aproape…, 
deci, este imposibil.  

Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Am înțeles.  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Asta este cert.  
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Dar dacă proiectul se va aproba anul acesta,                  

anul următor, cât de repede vor putea începe să se facă plățile pentru copii, astfel încât 
bursele să fie majorate?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Avem 45 de zile ca să aprobăm bugetul și după care,                
se poate implementa. 

Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Și până la aprobarea bugetului local nu se vor putea 
face plăți majorate la burse? 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu. 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Nu se poate merge pe fracție? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu se poate plăti prin acel 1/12 până la aprobarea 

bugetului. 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Pentru că este prea mic pragul sau de ce nu se 

poate?  
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Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Banii ne-au fost retrași de către noua lege                           
a învățământului și până la aprobarea noului buget nu se poate face nici o plată. 

Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Păi, bun, și dacă, tot conform noii legi,                       
există această posibilitate de a majora? 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, dar copiii vor primi bani de la Ministerul Educației. 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Nu. Prin lege, există posibilitatea să fie făcute 

majorări, prin bugetul local. Au făcut și alte sectoare. A făcut și sectorul 1, sectorul 2, 
sectorul 3. 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Așa este.  
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Prin acest proiect de hotărâre, am propus și noi 

același lucru. 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: De acord, dar după aprobarea bugetului. 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Păi și celelalte sectoare, cum au făcut asta până                

la aprobarea bugetului? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Au prevăzut mai din timp. Au avut timp                           

să implementeze. Exact asta s-a întâmplat.  
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Ce efectiv, pentru că aceasta nu înțeleg?                     

Adică, despre ce implementare este vorba? Tehnic vorbind, asta vreau, să îmi explicați 
tehnic.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Deci, au avut ceva mai mult timp la dispoziție                       
ca să poată să facă deschiderile, să poată să prevadă în buget. Despre aceasta este vorba.                   
Mâine este ultima zi în Trezorie când se pot face deschideri.  

Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Eu am înțeles că anul acesta este clar, nu se mai fac 
plăți suplimentare, dar în ianuarie, de ce nu s-ar putea face în ianuarie, în februarie,                        
de ce nu s-ar putea face plăți?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: În ianuarie nu vom avea bugetul aprobat.                           
După aprobarea bugetului mare avem 45 de zile în care noi trebuie să aprobăm bugetul.               
Cel mai probabil, nu știu, în a doua parte a lunii februarie se va putea implementa.  

Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Bun și atunci vom putea să facem plățile și pentru 
această parte a anului școlar în care nu există acoperire?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da. Se pot face, da.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Retroactiv, dl Bogdan?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu retroactiv.  
Dl Demirel Spiridon: Păi aceasta a întrebat. 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Eu, întreb așa: noi suntem în luna decembrie,                  

anul școlar a început în septembrie, se aprobă, să spunem, în luna decembrie acest proiect 
prin care se majorează bursele din sectorul 6 de la bugetul local. Când se pot face plățile? 
Dacă bugetul se aprobă în februarie, se pot… 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Dacă se aprobă în februarie, se pot face plăți                           
din februarie, cu data aprobării bugetului. Deci, cu luna februarie, da. Retroactiv, cu ianuarie 
spre exemplu, nu.  

Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Și dacă în proiectul de hotărâre este prevăzut acest 
lucru? 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nici așa nu se poate. Este contrar legii.  
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Celelalte sectoare au reușit și acum copiii 

beneficiază de aceste majorări din bugetul local.  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Ele au depus undeva în septembrie-octombrie, de aceea. 

Aceasta este explicația. Deci, cam aceea a fost perioada, septembrie-octombrie. 
 Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Nu, sectoarele 2 și 3 au aprobat de curând. Cred               

că în decembrie.  
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D-na Georgeta Mitran: Dl președinte, dacă îmi permiteți? O să avem timp destul              
la ședința ordinară să discutăm acest subiect. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-na consilier Mitran! 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Păi, apare în bugetul local această sumă, care 

înțeleg că se trage de la burse sau este o mișcare de la burse și de aceea trebuie să înțelegem 
dacă, din punct de vedere tehnic, prin rectificarea aceasta, se poate să se mai facă ceva                       
în legătură cu plata majorată a burselor sau nu. Aceasta încerc să înțeleg. 

 D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Anul acesta, v-a răspuns dl director economic,                   
că nu se poate face nimic. Mai devreme, v-am comunicat întregului plen, la întrebarea 
domnului consilier Desculțescu, scăderea de pe linia de burse vine ca urmare a prevederilor 
Ordonanței nr. 90, aprobată pe 27 octombrie, unde se spune foarte clar că sumele neexecutate 
de pe plata burselor până la septembrie, se vor întoarce către fondul de rezervă.  
Dezbatem proiectul de burse cu prima ocazie, este aprobat, bugetăm în buget sumele necesare 
pentru susținerea acestor majorări și imediat ce Economicul are toate actele la zi,                      
facem plățile, cu mențiunea că trebuie specificat că și logistic trebuie să avem grijă, cred eu, 
pentru că, din ce am înțeles, bursele sunt plătite în fiecare lună pe data de 15 și de preferat                  
ar fi să țină și Economicul din primărie, tot de această dată. Deci, este o discuție cu privire                  
la cum vom face, logistic, aceste majorări să ajungă la copii. După ce vor fi aprobate, 
bineînțeles. 

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Vreau să vă spun că ele pleacă odată cu salariile,             
au prioritate. Deci, sunt prioritare.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: OK! Bun. 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Dacă îmi permiteți?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog! 
Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Prima ocazie era ședința de astăzi sau prima ocazie 

ar fi ședința de săptămâna aceasta, că într-adevăr, cum a spus și d-na consilier Mitran,                 
avem ședință săptămâna aceasta și atunci ar fi o ocazie bună să aprobăm proiectul                           
de majorare a burselor, dar într-adevăr, plățile se pot face până în data de 15. Este obligatoriu, 
conform legii. Ce vreau să înțeleg, este mecanismul prin care celelalte sectoare reușesc                      
să facă plățile deja și cum putem să facem și noi acest lucru, prevăzând bani în buget.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Dl viceprimar, le cunoașteți foarte bine.              
Pentru orice plată sau disponibilitate de buget… 

 Dl Alexandru Valeriu Gâdiuță: Îmi cer scuze, dar întrebarea era pentru dl director 
Ciocîrlan. 

 D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da. Deci, pentru orice plată trebuie să ai prima 
dată o hotărâre de Consiliu Local, după care, o prevedere în buget. Le luăm pe pași.                     
O să dezbatem proiectul de burse, vedem dacă consiliul îl aprobă, imediat după, dacă este 
aprobat, se face prevedere în buget și imediat ce se pot face plăți, vom face plăți.  

Dl Ștefan Viorel Florescu, consilier local: Dar nu se pot face retroactiv.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Nu retroactiv, nu.  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu se poate face retroactiv. 
Dl Ștefan Viorel Florescu: Spuneți, ca să înțeleagă toți consilierii. 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Am spus-o, nu se pot face plăți retroactiv.      
Dl Emanuel Iacob, consilier local: Putem trece la vot, dl președinte?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, dacă nu mai sunt discuții. Consider                           

că s-a discutat suficient. Supun la vot amendamentul domnului consilier Copaci. 
Se intră în procedură de vot 
Dl Demirel Spiridon: 11 “abțineri” (dl Bordei, dl Coșcodaru, dl Ciontu,                           

dl Desculțescu, dl Florescu, dl Gâdiuță, dl Iacob, dl Petcu, dl Simion E., dl Stanciu,              
d-na Surulescu) și 13 voturi “pentru”.  Suntem 24 cu dl Gâdiuţă, pentru că nu o mai auzim                    
pe d-na Trăistaru  
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Cu 13 voturi “pentru”,                 
amendamentul nu a fost adoptat.  Să trecem la votul proiectului în ansamblu. 

Se intră în procedură de vot 
Dl Demirel Spiridon: 11 “abțineri” (dl Bordei, dl Coșcodaru, dl Ciontu,                           

dl Desculțescu, dl Florescu, dl Iacob, dl Petcu, dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu,                    
d-na Trăistaru) și 14 voturi “pentru”.   

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Cu 14 voturi “pentru”,                 
proiectul a fost adoptat.  

Fiind singurul punct de pe ordinea de zi, vă mulțumesc pentru prezență!                       
Declar ședința închisă și vă aștept, din nou, joi, cu prezență fizică!  

 
 
 
 
 
 
 

 Preşedinte de ședință,                                                                    Secretar general Sector 6, 
 Marius Ionel Ungureanu                                                                            Demirel Spiridon 
 

 


